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Tots els dilluns a les 19.30h, 
t’esperem a l’Ajuntament.

El dia 31 de gener, Compromís s’ha vist en l’obligació de votar en contra 
dels pressupostos municipals de l’any 2013 que ha presentat el govern 
del PP. Creiem que hi ha raons suficients per no donar suport a la política 
pressupostària del Partit Popular.

En primer lloc, l’alcalde de Foios ha privat els ciutadans i ciutadanes de 
participar i presentar les seues propostes. Ha deixat de banda el Consell 
de Participació Ciutadana, òrgan consultiu en el qual els ciutadans i ciu-
tadanes de la localitat poden aportar idees i prioritats. Una vegada més el 
PP els aprova amb “el rodillo” de la seua majoria absoluta.

Els pressuposts per a l’any 2013 són una continuïtat dels anys anteriors. 
Sembla com si el senyor alcalde no volguera saber que estem en una crisi 
que afecta moltes de les famílies de Foios i ha fet el document de sempre, 
una simple “plantilla” dels anys anteriors. Per a fer això els podria haver 
presentar en el mes de d’octubre.

Per a COMPROMÍS el pressupost és insolidari i sense prioritats, les par-
tides de servicis socials s’han retallat, per exemple l’ajuda domiciliària 
en 22.000€ menys i la partida d’emergència social en 8.000€. Tots en 
l’Ajuntament saben que la crisi les fa insuficients. Una altra mostra són les 
retallades de la Generalitat als cuidadors de les persones amb dependèn-
cia i l’Ajuntament en compte d’incrementar la despesa social la retalla. 
El govern del PP de Foios no és exigent amb la Generalitat Valenciana 

perquè el deute del Centre de Majors ha obligat a demanar un préstec que 
ens costa 50.000 € en interessos anuals. 

En canvi, les partides de festejos han augmentat en un 30% i passen a 
40.000 euros. En els tres anys de la crisi els “populars” han gastat més 
de 190.000 euros.

Per a nosaltres, en estos moments les prioritats passen per ser solidaris 
amb la gent que ho passa mal. És que no li preocupa a l’alcalde que en 
el mes de gener d’enguany hi haja en el seu poble 785 persones sense 
faena? Sembla que no! i l’Ajuntament actua com si no fera falta impulsar 
l’ocupació. Per això no entenem que dedique només 17.000€, a el ca-
pítol d’inversions i projectes i que haja suprimit la plaça de l’Agent per al 
Desenvolupament Local.

Per a Gumer Ynarejos, portaveu d’hisenda, la mala gestió ha anat repetint-
se cada any. L’alcalde ha seguit fidelment el model l’escola del PP valen-
cià, gastar i qui vinga que pague i ha hipotecat les finances municipals per 
als pròxims deu anys. El deute actual amb els bancs és de 5.486.697€ 
que en un 88% l’ha generat l’actual govern del Partit Popular.

En estes condicions no podem estar a favor d’este pressupost i per això 
hem votat en contra.

Enric Morera i Català (Oliva, 1964), secretari general del Bloc, és el líder de la 
coalició Compromís. Llicenciat en Dret, diputat autonòmic i portaveu a Les Corts 
Valencianes.

-És indubtable que en poc temps heu passat de tenir poc pes a ser una 
força sòlida a la Comunitat Valenciana.

Ningú donava res per nosaltres. Ni el CIS ni cap altra enquesta va pronosticar la 
nostra entrada a les Corts. Però vam trencar esta barrera de silenci i ja som el tercer 
grup a les Corts i ara el grup valencià amb major creixement de militants.

-Compromís ha posat el PP en el centre de la seua crítica.

És que ens van prometre una ‘terra mítica’ i ens han portat la cova d’Alí Babà. Han 
estafat els electors i els actuals gestors populars són hereus de Camps, que ens ha 
endeutat en més de 20.000 milions d’euros amb les seues bogeries i Alberto Fabra 
aplaudia aquelles polítiques.

-Representeu una amenaça perquè el PSOE siga de nou alternativa?

No som una amenaça per a ningú, però sí una esperança per a molts ciutadans 
cansats d’un sistema que ha abandonat les polítiques progressistes per servir als 
bancs i no als ciutadans.

-Tu afirmes últimament que cal rescatar persones i no bancs. Però Eu-
ropa no hauria de preocupar-se de salvar els bancs?

Les polítiques europees van dirigides a l’austeritat com a única via i és un error. 
Si no hi ha creixement i un model industrial i productiu, no es podran pagar els 
deutes. Cal pensar en les persones, donar suport a l’economia real i crear ocupació 
i riquesa.

-Compromís s’ha caracteritzat per la defensa del Corredor Mediterrani, 
què fa el govern de Madrid ?

La ministra de Foment, Ana Pastor va votar en contra d’esta infraestructura. Lamen-
tem que en obres prioritàries, mai tenen diners i quan podem tindre’n com en este 
cas, el finançament està totalment en precari i podria perdre’s, per la fraudulenta 
manera d’actuar dels diferents governs centrals, per això, més que anuncis i pro-
meses volem inversions reals i fets.

“Ens van prometre una ‘Terra Mítica’ i ens han portat la cova d’Alí Babà” 

Ens pots seguir per la nostra pàgina web: http://foios.compromis.ws

COMPROMÍS VOTA EN CONTRA DELS 
PRESSUPOSTS DE 2013 DEL PP

Sabies què...
•	 el PP de Foios utilitza el Butlletí d’Informació com el seu butlletí de partit. 
Als ciutadans i les ciutadanes de Foios ens costa 6000€. Nosaltres pensem 
que els butlletins del partit s’han de pagar amb els recursos propis. 

•	 l’empresa de la plaça de bous portàtil no ha pagat les taxes per ocu-
pació de via pública mentre la resta de negocis del poble les han de pagar 
religiosament.

•	 la Comunitat Valenciana lidera la classificació de desnonaments de vi-
vendes en tota Espanya amb un augment del 30% en l’any 2012.

•	 segons un periodista de El Mundo, el rei posà en contacte a Urdangarín, 
Camps i Rita Barberà i l’Ajuntament de València pagà l’estança i el viatge 
de la “princesa” Corinna Sayn Wittgenstein en el Valencia Sumit.

•	 així gestiona el Partit Popular: en EMARSA, empresa de tractament  
de l’aigua pagaven a 48€ la TM de fang tractat quan el cost era de 18€. La 
diferència a repartir entre els dirigents, vicepresidents de diputació, alcaldes...

•	 el saqueig de la depuradora de Pinedo ha servit per a pagar cada any 
sopars d’homenatge als militants del PP en el restaurant Alameda Palace 
i el rebut de l’aigua a 70€.

•	 la Cospedal es vol quedar tota l’aigua del Tajo i el Xúquer, i que Mariano 
Rajoy ens mana inspectors d’hisenda a les falles, inspectors de Treball als 
camps de tarongers i suprimeixen totes les inversions a la Comunitat.



Per què l’Ajuntament no reclama  
els diners no justificats?
Foios ha subvencionat des de fa 10 anys, el Foyos Club de Futbol i una ONG, Esperanza Sin Fronteras (ESF). Són més 
de 400.000 euros dels ciutadans que estes associacions encara no han justificat. La llei mana que les ajudes s’han  
de justificar. Des de fa més d’un any Compromís està exigint que es presenten les factures i és l’hora que l’Ajuntament 
del PP no les ha reclamades, per què?

En el cas del Foyos CF l’Ajuntament, després de no exigir els justificants i no 
atendre les recomanacions de la interventora, comença a moure’s quan en el 
mes de març de 2012 li arriben dos requeriments del Jutjat de Montcada orde-
nant que les subvencions s’ingressen en el jutjat per a fer front als deutes del 
Foyos i és en juliol que l’Ajuntament suspén la relació amb el club. Fruit de tot 
açò ha segut la desaparició del Foyos CF.

En el cas de ESF que suposadament es dedica a accions solidàries a Haití i al 
Perú, l’Ajuntament suspengué la relació després que la justícia valenciana la 
implicara en la trama de l’exconseller Blasco, que ha desviat més de 6 milions 
€ de les ajudes per a comprar pisos a València i Miami. Esta suspensió no ha 
vingut acompanyada de la presentació a l’Ajuntament de Foios de les factures.

Compromís per Foios dubtava de “tanta solidaritat amb els pobres”. Els nos-
tres regidors enviaren una carta a la principal parròquia de Andahuaylillas (Perú) 
en la qual li dien al senyor rector que “Para poder continuar ayudando a An-

dahuaylillas necesitamos recabar información de los proyectos y de las ayudas 
recibidas, por eso nos hemos permitido dirigirnos a ustedes con la esperanza 
de obtener alguna información al respecto.” El rector de la parròquia ens con-
testà que no coneixien activitat de la ONG i que preguntàrem en el municipi. 
Ara fa un any, el 6 de març, enviarem una carta al senyor Terrazas, gerent  
de l’Ajuntament, en la qual demanàvem informació de les accions i plans de  
la ONG. La resposta fou rapidíssima: a la setmana havia desaparegut la pàgina 
web de ESF. Les sospites augmenten si sabem que el president de ESF Perú i la 
tresorera són el germà i la cunyada de l’alcalde de la població. El senyor Hector 
Bueno ens pot aclarir tot este embolic perquè ell féu una visita d’inspecció  
al Perú amb esta ONG.

En estos dos casos l’actitud de l’alcalde és, com a poc, de gran negligència. 
Des de Compromís li demanem i exigim, d’acord amb la llei, que reclame les 
factures justificatives o, en absència d’estes, els diners dels ciutadans.

Els talls de carrers 
son una constant en festes 
al poble Foios
Durant les celebracions de festes l’Ajuntament no fa res per poder donar una solu-
ció a l’ocupació de les avingudes Hugo Bacharach i Nord. Açò no és un cas aïllat, 
volem recordar també que durant el mes de juliol, i any rere any, es talla durant tres 
setmanes el carrer La Unió per l’ocupació de cadafals, cosa que causa problemes 
i molèsties als veïns. A més de la invasió de part de cadafals en el carrer Major  
i Mestre Corell.

Els regidors de COMPROMÍS PER FOIOS, una vegada més, denuncien que no hi 
ha cap criteri perquè el carrer estiga tancat sinó l’abandó de les responsabilitats i la 
deixadesa de les funcions de l’alcalde.

Volem recordar que en el ple de juliol passat, Héctor Bueno, es comprometé  
a presentar en el mes de setembre un reglament perquè es regulara l’ús dels ca-
rrers i via pública. Estes ordenances tindrien com a objectiu conjugar els interessos 
de les festes i dels veïns i les veïnes de Foios.

Una vegada més, l’alcalde preferix que siguen els seus interessos perso-
nals i polítics els que passen per davant de la seua obligació: que es puga 
compatibilitzar la festa i el correcte funcionament de la vida diària dels 
ciutadans.

Compromís  
fa propostes
En estos dos anys el grup municipal COMPROMÍS ha presentat en tots 
els plens mocions i propostes al plenari de l’Ajuntament. Ens satisfà que 
dir que la majoria han comptat amb el suport de tots els grups municipals.

Estes són algunes de les mocions:

 · Moció en contra de la reforma de la Constitució, que no fou refrendada en referèn-
dum, i que limitava la despesa dels serveis públics, cosa que ha repercutit negativa-
ment en la majoria de la ciutadania. Serveis públics com la Sanitat o l’Educació han 
disminuït la seua qualitat.

 · Moció en contra de la proposta de la Conselleria d’Educació, que suposa posar en 
mans privades per 75 anys terrenys públics. Esta disposició de la Conselleria afavoreix 
la privatització de l’ensenyament.

 · Moció perquè del PP modificara la llei Hipotecària amb la finalitat de regular la dació 
en pagament i que s’adoptaren les mesures necessàries per evitar els desnonaments. 
Les conseqüències de la no regulació ja les hem vistes.

 · Moció perquè es graven i es difonguen els plens de l’Ajuntament. Entenem que hui 
es pot fer sense gastos per a l’Ajuntament.

 · Moció sobre les inspeccions de treball que es feren en el camp en els mesos  
de novembre i desembre passats a la nostra població, en la qual demanàrem l’interés 
de l’Ajuntament pels motius que es realitzaren i que intervinguera davant de la conse-
lleria perquè no es perjudicaren els interessos dels llauradors.

 · Unes altres sobre el dèficit de la Generalitat Valenciana, mesures per a pal·liar  
els danys en el camp valencià, sobre el deteriorament de les instal·lacions escolars, 
sobre l’ONG Esperanaza Sin Fronteras

En defensa del comerç 
local i proximitat
En el ple de 27 de març vam presentar una moció en defen-
sa del comerç local. En COMPROMÍS pensem que el Decret 
Llei que flexibilitza els horaris comercials, que aprovà el govern  
de Mariano Rajoy, suposa una greu amenaça per al comerç 
local i de proximitat.

Este decret, que no tingué un consens ampli de la resta de forces parlamentàries 
i associacions, envaïx les competències de les comunitats autònomes, algunes de 
les quals com Catalunya han anunciat un recurs al Tribunal Constitucional. 

També ha modificat substancialment el règim de l’horari dels comerços. La legis-
lació valenciana establia un màxim de 90 hores i ara l’estatal establix el mínim 
en 90h. Així mateix amplia la superfície d’exposició del comerç que pot gaudir de 
llibertat horària, de 150 a 300 metres quadrats de forma general, quan a la nostra 
legislació depenia de l’activitat i el sector. 

Estes mesures, entre d’altres, segons el govern del PP, tenen com a objectiu mi-
llorar la competitivitat del sector comercial, però el que realment aconsegueixen 
és afavorir el comerç a les grans superfícies i supermercats i enfonsar el comerç 
tradicional. 

L’aplicació d’aquest decret a València, ha afavorit a les grans superfícies comer-
cials. Així mateix, diverses poblacions de la seua Àrea Metropolitana, s’han aco-
llit a la figura de Zona de Gran Afluència Turística, només per motius comercials 
d’existència de grans superfícies: Alfafar, Alboraia, etc... 

COMPROMÍS recolza el comerç local i entenem que aquestes mesures no 
l’afavoreixen, és no voler veure el verdader problema que no és d’oferta ni d’hores, 
és un problema de demanda, no hi ha diners i per tant no hi ha consum. 

En el temps que dura la crisi, s’han rescatat bancs i caixes d’estalvi, amb el resultat 
que els valencians i valencianes ja coneguem. És hora de defensar el nostre comerç 
tradicional, que està suportant la pujada de l’IVA, l’IBI i altres impostos, mentre que 
les grans superfícies comercials no els afecta amb la mateixa intensitat la crisi.

Per a COMPROMÍS els responsables polítics hem d’estar al costat dels xicotets 
comerciants i emprenedors que són els qui creen ocupació real i en condicions 
dignes.

Per qué tanca canal 9
La llei de creació de RTVV s’inspirà en la promoció i protecció de la llengua pròpia dels valencians, en l’objectivitat, veracitat i im-
parcialitat de les informacions, en la separació entre informacions i opinions i en el respecte al pluralisme. Res d’això s’ha complert 
en els seus 23 anys d’història.

Amb Lerma es van establir les bases d’una televisió populista, lluny de la línia que 
l’esquerra valenciana esperava. La xaranga de “falles, fogueres i magdalena” va ca-
racteritzar la programació de l’etapa del PSOE.

Zaplana va teixir una xarxa de clientelisme i pessebrisme que va accelerar la defor-
mació de l’empresa. Va situar com a cap d’Informatius i director a un diputat del PP, 
va vetar les productores i els periodistes valencians i contractà tertulians de Madrid 
perquè anaren preparant-li el camí cap a un ministeri i productores amigues. Amb 
l’arribada de Camps, el model de Zaplana no canvia, col·loca el seu amic Pedro Gar-
cia imputat ara pels contractes de l’empresa amb la trama Gürtel per a la cobertura 
de la visita del Papa a València el 2006 que costà més de 15 milions d’euros.

Per Canal 9, han passat i cobrat tota la fauna d’aduladors del PP: Isabel San Sebas-
tián, Carmen Gurruchaga, Hermann Tertsch, Carlos Dávila, Esther Esteban, Alfonso 
Rojo, Curry Valenzuela, Miguel Ángel Rodríguez, a més d’elements com Juan Adrian-
sens, que es va permetre el luxe de replicar el clàssic “hable en cristiano” a una 
persona que se li va dirigir en valencià ... a Canal 9!

Este desgavell ha produït una plantilla inflada amb incorporacions de tota mena: 
familiars d’alts càrrecs, militants del PP, ex falleres, com Susana Remohí, ex caps 
de premsa de consellers populars i periodistes afins com Juanjo Braulio, Pilar Caro  
o Jaraba, antic delegat d’ABC a València. El resultat ara és un deute de més de 1.200 
milions d’euros, una audiència que no supera el 5% i 1.200 treballadors que van al 
carrer. Per cert cap dels aduladors ha alçat la veu per criticar l’Expedient de regulació.

El pp vota en contra  
de la reforma de l’escola  
mare de déu del patrocini
Les instal·lacions del CEIP Mare de Déu del Patrocini no s’han adequat des la seua 
inauguració en 1978 i últimament el deteriorament de la instal·lacions de l’escola 
ha pogut causar un greu accident. Tampoc tenim un centre adequat perquè no 
s’acomplixen les mesures necessàries per a alumnes amb discapacitats físiques. 

En el Butlletí Municipal de juliol de 2010 l’alcalde informava que la conselleria 
d’Educació havia aprovat una partida de 3.400.000€ per a la reforma i millora del 
Col·legi Mare de Déu del Patrocini. Durant estos tres anys no hem sabut res més. 
On han anat a parar estos diners? 

CIEGSA l’empresa constructora de la Generalitat està en fallida i en estos moments 
ha desaparegut, cosa que ens fa pensar que el PP no complirà, una vegada més 
amb les seues promeses electorals.

A proposta del nostres regidors, el grup parlamentari de COMPROMÍS presen-
tà una esmena als pressuposts de la Generalitat Valenciana per a l’any 2013 
L’esmena exigia que els pressuposts recolliren una promesa feta per la Conselleria 
d’Educació.

Per COMPROMÍS, esta és una mostra més del poc pes polític que té el PP de Foios  
i una presa de pèl a les famílies i als alumnes que al llarg d’estos últims quatre anys no-
més han rebut falses promeses per part dels responsables de la Conselleria d’Educació.

 l’Ajuntament invertix 17.750 euros.  
A cada ciutadà li corresponen 2,52 euros.El deute de l’Ajuntament de Foios és de més de quatre milions d’euros. 

Cada ciutadà deu 762,75 euros. 


